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Posljednjih nekoliko godina Grad Sinj je sve više prepoznat kao kulturno-povijesna i vjerska 

destinacija, koja ima potencijala i za razvoj ruralnog te sportsko-rekreativnog turizma tijekom 

cijele godine. No, kako bi zauzeo što bolje mjesto na turističkoj karti Hrvatske, potrebno je još 

puno toga napraviti. Osim rješavanja glavnih komunalnih problema, kao što su izgradnja 

kanalizacije i pročistača otpadnih voda te sanacija ruševnih građevina u centru, potrebno je 

ulagati i u uređenje grada, ali ne samo zbog turista, već i njegovih građana koji se nerijetko žale 

da na javnim površinama ‘caruje’ nered.

Sudeći prema komentarima na društvenim mrežama, većina Sinjana nezadovoljna je uređenjem i

održavanjem javnih gradskih površina. Najviše im smetaju neodržavanje kanala oborinskih voda, 

divlja odlagališta otpada u blizini gradskih naselja, pretrpani kontejneri za komunalni otpad, 

nedostatak koševa za otpatke na ulicama i gradskim parkovima, neuređeni pločnici, ulazak vozila

u samu gradsku jezgru, uništena gradska imovina na javnim površinama i slično.



Je li Sinj, kako piše u jednom komentaru, jedan od najzapuštenijih gradova u Dalmaciji, ako ne i 

šire? To pitanje postavili smo Kristini Križanac, gradonačelnici Sinja, Ivani Živaljić, direktorici 

komunalne tvrtke Čistoća Cetinske krajine, Moniki Vrgoč,  direktorici Turističke zajednice Grada 

Sinja te Snježanki Jadrijević i Aniti Boti, predsjednicama udruga Srma i Sinjski Ferali, koje u 

svom planu i programu imaju aktivnosti uređenja okoliša i zaštite prirode, te uređenja grada za 

posebne prigode. Sudeći prema njihovim odgovorima, one se ne slažu s tom tvrdnjom.

Gradonačelnica Kristina Križanac zadovoljna je održavanjem javnih gradskih površina, ali 

upozorava na brojne devastacije gradske imovine na javnim površinama.

‘Općenito govoreći, urednost grada uvelike ovisi o nama samima, o tome koliko smo odgovorni u 

odlaganju otpada i koliko smo odgovorni prema opremi na javnim površinama. Posebno želim 

istaknuti trud i rad djelatnika komunalnog poduzeća Čistoća Cetinske krajine. Nakon naših 



svečanosti, Velike Gospe i Alke, nakon što tisuće ljudi pohodi naš Sinj, već sljedeće jutro grad je 

čist i uredan.’
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Gradonačelnica ističe da je održavanje javnih zelenih površina posljednjih nekoliko godina 

podignuto na višu razinu te vjeruje da to primjećuju svi sugrađani, ali i turisti koji dolaze u Sinj.

‘Naravno, uvijek se može više, ali napredak je očit i tako namjeravamo i nadalje raditi. Da bi nam 

grad bio još uredniji, nužno je educirati se u pravcu zaštite okoliša, kako bi se što više razdvajao 

otpad u cilju smanjenja miješanog komunalnog otpada. Poticajan će zasigurno biti planirani način

obračuna odvoza otpada prema stvarnoj količini otpada. To je vrlo bliska budućnost.’

Gradonačelnica Križanac kaže da će neke javne površine u skoro vrijeme biti dodatno uređene.

‘Svakako trebamo sanirati spomenik u Đardinu, urediti biljeg na Alkarskom trkalištu. Posebno 

moramo nastaviti s uređenjem i održavanjem Staze Križnog puta na tvrđavi Grad, kao i tvrđave 

Kamičak. Sve je ovo moguće uz zajedničko nastojanje gradskih vlasti i građana na obostrano 

zadovoljstvo’, ističe gradonačelnica.



Prema Programu održavanja komunalne infrastrukture na području Grada Sinja, tvrtka Čistoća 

Cetinske krajine, u dijelu čišćenja, održava 188.685 metara kvadratnih javnih površina i 92.014 

metara kvadratnih javnih zelenih površina. Radnici ove tvrtke, ističe direktorica Ivana Živaljić, 

vrijedni su ljudi koji svoj posao rade dobro, a Sinjani mogu i moraju uvijek tražiti više za svoju 

zajednicu, pa tako i u dijelu koji se odnosi na čišćenje.

‘Kao i u svakoj djelatnosti, događaju se propusti i kritiku treba prihvatiti. No, treba uzeti u obzir i 

razne okolnosti rada. Nekad su to vremenski (ne)uvjeti, nekad održavanje društvenih događaja, 

noćni izlasci i slično, koji za posljedicu imaju stvaranje nešto više otpada na javnim površinama 

od uobičajenog. Svakako, naši sugrađani imaju kulturu i to ne mogu narušiti pojedinci 

nesavjesnim ponašanjem. Svi zajedno moramo ustrajati u tome da grad bude uredan i čist, ali 

građani su ti koji po ovom pitanju imaju zadnju riječ. Mi svakim danom, uz redovan rad, nastojimo

biti bolji, oplemeniti grad sa što više zelenila i cvijeća i vjerujem da je u tom dijelu napredak 

primjetan’, ističe Živaljić.



Prema riječima direktorice sinjske Turističke zajednice Monike Vrgoč,  dosadašnje ankete koje su

provodili turistički informatori tijekom ljetnih mjeseci u Turističko-informativnom centru na 

Alkarskom trkalištu pokazale su da su dojmovi turista uglavnom pozitivni.

‘Turisti su oduševljeni izgledom samog grada, njegovim sadržajima, postojećom infrastrukturom, 

dostupnošću informacija. Njihovi prijedlozi se uglavnom odnose na bolju povezanost autobusnih 

linija s okolnim naseljima, ali kako u gradu u posljednje vrijeme postoji nekoliko taksi službi i taj 

nedostatak je uklonjen.’

Turiste u Sinj, pokazale su ankete, osim proslave blagdana Velike Gospe i viteške igre Sinjske 

alke privlače i Muzej Sinjske alke, bogata kulturno povijesna baština, brojna sportska 

infrastruktura, ali i gradski bazen kao dodatni sadržaj, zatim brojne tematske staze u Sinjskom 

polju te hodočasnička staza Gospi Sinjskoj. Privlači ih i bogata prirodna baština, kao i gostoljubivi 

domaćini i  raznovrsna usluga te brojne kvalitetne kulturne i sportske manifestacije.

Vrgoč ističe da bi građani trebali više razvijati svijest o važnosti očuvanja okoliša, posebno uz 

rijeku Cetinu te zaštićene krajobraze Sutinu i Rumin, jer postoje neodgovorni pojedinci koji 

stvaraju ilegalna odlagališta, uništavaju postojeću infrastrukturu, turističku signalizaciju, 

umjetničke instalacije i drugo, te tako urušavaju kvalitetu kako života, tako i same slike tih 

prekrasnih područja.

‘Hvala Bogu, postoje brojne institucije, udruge, planinarska društva i HGSS koji redovito 

organiziraju ekološke akcije čišćenja i uređivanja, ali i uče nas odgovornom ponašanju u prirodi . 

Naravno, TZGS redovito podržava takve akcije i aktivnosti’, ističe Vrgoč.



Snježanka Jadrijević, predsjednica Udruge za civilno društvo i kvalitetu življenja Srma, koja u 

svom radu itekako prati ritam života grada, ističe zadovoljstvo napretkom na polju uređenja i 

održavanja javnih površina koje se događa proteklih godina, ali i dodaje kako još ima prostora za 

napredak.

‘Trebalo bi postaviti više suvremeno dizajniranih klupa i koševa za smeće posvuda, povećati 

razinu čistoće u pojedinim zonama gradskog parka, dodati nove i inovativne sadržaje za druženje

građana, o uređenju grada razmišljati inovativno i odvažno, jer velike, dobre i lijepe ideje privlače 

i građane i turiste. Isto tako, potrebno je pojačati kontrolu i sankcioniranje građana zatečenih u 

uništavanju javne imovine’, kaže Jadrijević.

Mišljenja je da bi Grad Sinj trebao uputiti Javni poziv za predlaganje idejnih rješenja uređenja 

javnih površina za mlade autore te im tako pružiti priliku da grad i izgledom i sadržajima prilagode

svim njegovim stanovnicima.

‘Gradski park je izgledom i veličinom najveća zelena površina u centru grada, koja bi svojim 

sadržajima trebala služiti podizanju kvalitete svakodnevnog života stanovnika Sinja i posjetitelja. 

Iako ima dječje igralište i penjalište, trening zonu na otvorenom i dio uređenih šetnica, svojom 

veličinom nudi mogućnosti za dodatne sadržaje. Treba mu više suvremeno dizajniranih klupa i 

koševa za smeće, bolje uređene male staze, pomlađivanje i obogaćivanje fonda stabala. Iako na 

prvi pogled izgleda održavano, često se u parku zateknu veće količine smeća, nema dovoljno 

klupa i koševa za smeće, a oni koji postoje, ne prazne se redovno. Ukratko, gradski park treba 

inovativna rješenja za uređenje i sadržaje, koji će ga učiniti zanimljivim svim generacijama. Park 

ispod crkve je odlično zamišljen i uređen. Ne bi trebalo u njega stavljati neke druge trajne 

sadržaje kojima bi se zakrčio, osim povremenih eksponata za prigodno uređenje grada. Đardin je

prostor posebnog pijeteta i njegovo uređenje i osmišljavanje bi trebalo biti predmetom javnog 

dogovora svih zainteresiranih građana. Gradski trgovi su lijepo i osmišljeno uređeni, npr. Trg dr. 



Franje Tuđmana. Kod drugih prostora se osjeća duh prošlih vremena, koji treba osvježenje 21. 

stoljeća’, mišljenja je predsjednica Srme Snježanka Jadrijević.
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Anita Bota, predsjednica udruge Sinjski Ferali, ističe da je Sinj stari grad sa šarmom, ali da ima 

još puno puno toga što bi se moglo napraviti i poboljšati.

‘Javne gradske površine vape za strukturom, derutne fasade u centru grada vape za obnovom, 

posebno centralni dio Pijace, Vrlička i Glavička ulica te gradski obori, Litrin i Lovrićev koji su dosta

neugledni. Trebalo bi poraditi na njihovom uređenju, iako je to tema vlasničkih odnosa i nije 

direktno u nadležnosti Grada.’

Bota ističe da je zadnjih par godina vidljiv napredak u uređenju grada, ali da nedostaju strategija i

planiranje.

‘Za sve treba vremena i za par godina, ako se ovako nastavi, učinak će biti puno vidljiviji. Dobri 

primjeri su pitari s cvijećem na Pijaci, zelena površina rotora u Vukovarskoj ulici, park uz Šetalište

Alojzija Stepinca, no nedostaje vizija zelenih struktura, kako bi se cijelom gradu dala jedinstvena 

povezanost. Potrebno je poraditi i na kulturi življenja svih građana. Školska dvorišta su jako loši 

primjeri, koji svjedoče da djecu ne vodimo dobrim smjerom, što se ovog segmenta života tiče. Od 

malih nogu treba ih učiti da ne bacaju otpad oko sebe. Škole i vrtići bi trebali više uključiti djecu u 

uređenje školskih i vrtićkih dvorišta, kako bi stekli kulturu  življenja i urednosti te ih potaknuli da se

poistovjete s okolinom u kojoj žive i borave, da više brinu o njoj’ ističe Bota, dodajući da je u 

daljnjem planiranju uređenja grada potrebno razmišljati o spoju tradicionalnog i novog, prošlosti i 

novih tehnologija.

Dakle, možemo zaključiti da Sinj ima još puno prostora za napredak u osmišljavanju uređenja 

javnih površina. No, prije svega potrebno je riješiti komunalne probleme koji građanima najviše 

smetaju, uz koje žive svaki dan i na koje redovito ukazuju. Nadamo se da će u skoroj budućnosti 



do toga doći i da će Sinj postati još ugodnije mjesto za život i boravak građana, ali i omiljeno 

odrediše turista.
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